
Geacht college, raadsleden en andere belangstellenden, 

Vrijheid, eigen verantwoordelijkheid, verdraagzaamheid, sociale rechtvaardigheid en de 
gelijkwaardigheid van alle mensen. Jezelf mogen zijn, houden van wie je wilt en leven in 
vrijheid. Om deze waarden gaat het bij de VVD. Vanuit dit gedachtengoed zetten wij ons 
in voor Hillegom 

Het jaar 2019 ligt al ver achter ons. We hadden het jaar 2020 vol geluk binnengehaald, er 
waren grootste plannen. De wereld lag aan onze voeten. Totdat er in China een virus 
opduikt die de hele wereld in brand zet. Maart 2020 donkere wolken pakken zich samen 
boven Nederland. Er komt een lockdown. Het virus is niet onder controle te houden. 

Ook Hillegom ontkomt niet aan deze wereldwijde ramp. De verenigingen, sportscholen, 
horeca, winkels en ook de gemeenteraad ontkomt er niet aan. Thuiswerken en digitaal 
vergaderen wordt het nieuwe werken. Dit 3 maanden lang. Terwijl ons centrum juist was 
opgeknapt, de ondernemers er helemaal klaar voor waren, het Hillegoms Muziekfeest zijn 
20e jubileum wilde vieren en er een gouden toekomst voor ons lag.  

Helaas het heeft niet zo mogen zijn. In de zomer konden de terrassen gelukkig wel open 
en de gemeenteraad kon ook weer fysiek bij elkaar komen. Met alle ongemakken van dien 
maar het lukte en wat waren we blij.  

Nu is het herfst en de ellende begint opnieuw. Volle ziekenhuizen, veel zieke mensen, 
grote ongerustheid over de werkgelegenheid. Behoudt ik nog mijn baan en hoe zit de 
toekomst eruit. Dit zijn vragen die op dit moment bij veel mensen leven.  

Verdriet, onzekerheid, waar eindigt dit en angst om corona te krijgen zijn volgens mij de 
zaken die ons bezig houdt. Gelukkig zijn er ook lichtpuntjes, kinderen worden ouder en 
thuis kan je het ook leuk hebben, echter we moeten wel oog hebben voor mensen die het 
niet kunnen redden. Het is en blijft een hele rare bizarre periode waar we samen door 
heen moeten.  

Nu naar de beschouwingen van begroting 2021 en het afgelopen jaar. Het geeft mij een 
goed gevoel dat het college het voor elkaar heeft gekregen om een begroting 2021 te 
realiseren zonder OZB verhoging waar de VVD zich bij de kadernota heel duidelijk tegen 
heeft uitgesproken 

De voorliggende begroting voor 2021 in een roerige en onzekere periode geeft enige 
richting. Echter we moeten er allemaal van bewust zijn dat er op dit moment niets zeker 
is. Als het corona virus ons blijft dwarszitten en de gemeente veel geld extra hieraan kwijt 
is dan begroot. Dan snappen wij dat en zullen dan verstandige beslissingen moeten 
nemen.   



Een sluitende begroting door kritisch te kijken naar uitgaven en deze meer in lijn te 
brengen met de werkelijkheid, had natuurlijk al veel eerder kunnen worden gedaan. Ik 
heb vorig jaar bij algemene beschouwingen ook al aangeven dat nu het moment is om 
aan de slag te gaan met kostenbesparing. Het 1e half jaar is daar niet veel van terecht  

gekomen. Dat is jammer maar gelukkig lukte het in een paar maanden om dit wel voor 
elkaar te krijgen.  

Ik neem u graag mee naar de voor de VVD belangrijkste speerpunten voor de begroting 
en keuzes voor 2021 en verder. 

Openbare orde en veiligheid 
De politie en de handhaving staan onder grote druk deze periode. Er wordt veel gevraagd 
van ze. De VVD is dan ook trots op de Boa’s van Hillegom, de medewerkers die vrijwillig 
als maatje optreden, de medewerkers van flexteam en de politieagenten die handhavend 
optreden waar het gaat om de coronamaatregelen.  

De VVD vindt het noodzakelijk dat de 3e Boa er komt zoals nu in de begroting staat. Beter 
zou nog zijn groeien naar 4 of 5 Boa’s om alle werkzaamheden uit te voeren. De VVD zou 
willen pleiten om voor de duur van 4 jaar een 4e Boa aan te stellen betaald uit de 
algemene reserve. Dit om tijdelijk meer te kunnen doen. Wij zullen deze mogelijkheid 
onderzoeken en mogelijk met een motie komen. De VVD blijft zich uitspreken tegen 
drugsgebruik en de handel daarmee.  

Sociaal domein 
De financiële tekorten in de Jeugdzorg zijn een landelijk probleem, er komen 
gelukkig extra middelen vanuit het rijk. 

Bij gemeenten ligt de verplichting goede jeugdzorg te bieden. Maar ook om deze minder 
bureaucratisch maken. Het college geeft mooie doelstellingen aan maar hoe denkt zij te 
komen tot het realiseren van 1gezin-1plan-1, een betere afstemming van en met 
zorgverleners?  
een betere en effectievere inkoop van jeugdzorg te verkrijgen. De jeugdzorg blijft een 
dossier waar we boven op moeten zitten, maar ook meer zicht willen krijgen in de 
resultaten en de nodige besparingen 

Verkeer en vervoer 
Doordat de PS en GS van Noord Holland niet meer bereidt waren om mee te doen met het 
project Duinpolderweg zijn er nieuwe kansen ontstaan om de bereikbaarheid van Hillegom 
te vergroten. Het verbreden van de Elsbroekerbrug en doortrekken naar de N206 heeft 
wat de VVD betreft de voorkeur. Dit zou je kunnen uitbreiden met een westelijk randweg 
om Hillegom heen zodat de leefbaarheid in centrum van Hillegom wordt vergroot. 



De provincie is eerst aan zet wel zal Hillegom duidelijk zijn voorkeur moeten blijven 
uitspreken. Wij vragen dan ook de wethouder de druk bij de provincie hoog te houden. 
Samen zullen wij als raad en college na moeten denken over wat onze gezamenlijke 
ambitie is omtrent dit dossier.  

Sport en gezondheid 
Bij het onderwerp sport en gezondheid krijg ik het gevoel wat willen we als gemeente 
regelen en wat is eigenverantwoordelijkheid. Sporten is gezond en broodnodig daar zijn 
we het allemaal over eens. Maak mensen enthousiast voor het sporten. Minder 
enthousiast werd ik over het opstellen van een beweegplan senioren in beweging. Dit 
neigt naar betutteling. Als iemand in beweging wil komen dan kan dat. Daar is geen 
overheid voor nodig. Die moet zich richten op een gezond verenigingsleven en faciliteren. 

Waar het gaat om gezond is het belangrijk om preventie alcohol, drugs en roken hoog op 
de agenda te houden.  

Wonen 
Jong of oud, Een geboren en getogen Hillegommer of een Hillegommer van buitenaf, 
arbeidsmigrant of Hillegomse arbeider. In Hillegom moet het voor iedereen mogelijk zijn 
om te wonen. Dit betekent dat we divers moeten bouwen. Met het recent vastgestelde 
woonprogramma kunnen we redelijk uit de voeten.  

Grootste uitdaging blijft waar gaan we bouwen. We kunnen nog wel voort maar niet heel 
lang. Er komt ooit het moment gaan we de bollengronden dichtbij het centrum bebouwen 
of niet. Wie zal het weten. Ik heb geen glazen bol. Laten we vooral eerst de plannen 
uitvoeren die nu op stapel staan daarna zien we wel weer verder.  

Wat betreft de huisvesting arbeidsmigranten kan er wel een stap harder gelopen gaan 
worden. Ga met de uitzendbureau’s om tafel en onderzoek welke kansen er zijn. 
Onderzoek of tijdelijke huisvesting bij bedrijven een oplossing kan zijn. Zolang er maar 
geen wild groei komt en vergunning technisch de zaken goed afregelt.  

Duurzaamheid 
Het container begrip Duurzaamheid blijft ons bezig houden. Terecht, … want er ligt nu 
eenmaal een grote opgave om onze planeet verdere ellende te besparen. Echter het moet 
wel betaalbaar zijn, er moet een wil zijn en het moet enig effect hebben. De VVD vindt dat 
we met het huidige beleid teveel hooi op onze vork nemen. Wij hoeven niet het beste 
jongetje uit de klas te zijn. Wij zouden dan er ook voor willen pleiten om de landelijke 
doelstellingen als uitgangspunt te nemen en niet er extra Hillegoms sausje over te gieten. 
De VVD zal onderzoeken of een motie om de ambities in lijn met het land te brengen de 
moeite loont.  



Financiën 
De afgelopen jaren hoefde Hillegom zich geen zorgen te maken over haar financiële 
situatie. Er was een sluitende begroting, een spaarpot met de nodige euro’s en er werden 
mooie zaken gerealiseerd. 

Anno 2020 zien wij een financiële storm op ons afkomen. Een storm die een eind maakt 
aan ons zorgeloze leven in Hillegom. In 2019 begon de storm aan te zwengelen en in de 
zomer 2020 hing er een lastenverzwaring boven ons hoofd. Bezuinigen en OZB verhoging 
was het eerste wat als oplossing boven kwam borrelen.  

Wethouder de Jong had het over 1 biertje bij de voetbal. Lekker dan, je zal geen baan 
meer hebben dan is iedere euro er 1 teveel. Mede op aandringen van de VVD om toch nog 
een keer kritisch naar de begroting 2021 te kijken is het met het nodige werk gelukt om 
een sluitende begroting te maken. Echter is het allemaal wel rozengeur en maanenschijn?. 
De tekorten blijven oplopen. Er rest ons college en wethouders voor volgend jaar niets 
anders dan bezuinigen oftewel keuzes maken. De VVD loopt niet weg om keuzes te 
maken. Voor de VVD zijn deelgebieden openbare orde en handhaving, infrastructuur en 
economie degene waar wij niet op willen bezuinigen. Verder is alles mogelijk. 

Voorzitter,  

Ik kom tot een afronding. Het jaar 2021 wordt hopelijk het jaar van herstel. Het jaar van 
geen corona. Tot die tijd zullen we allemaal door een hele zure appel heen moeten bijten. 
Ook zullen er in 2021 stevige keuzes moeten worden gemaakt om de uitgaven van de 
gemeente Hillegom in de hand te houden. Hopelijk valt het persoonlijk - en financieel leed 
in Hillegom mee. Ik wens alle inwoners, ondernemers, handhavers, ambtenaren en 
politieagenten in Hillegom heel veel sterkte de komende maanden.  

Stay safe 

De VVD fractie 

Louise, Igor en Jan. 


